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I M A C M E L I M A  H A D A  A D W O K A C K A

A.

S p  r a w o z d a n i e
z plenarnego posiedzenia NRA odbytego w dniu 2 m arca 19 7 4  r.

Bezpośrednio po zakończeniu konferencji działaczy sam orządu adwo
kackiego w Św idrach M ałych odbyło się w dniu 2 m arca 1974 r. w W ar
szawie w sali Zarządu Głównego ZPP plenarne posiedzenie Naczelnej 
R ady Adwokackiej poświęcone sprawom finansowo-budżetowym  i soc
jalno-bytow ym .

Sprawozdanie z kontroli finansowej i gospodarczej Naczelnej Rady 
Adwokackiej złożył przewodniczący Komisji Rewizyjnej adw. M arian 
S i w i e c ,  podkreślając gospodarność w działalności Prezydium  NRA. 
Referent przedstaw ił zarazem  analizę prelim inarzy budżetowych NRA 
i jej agend na rdk 1974.

W roku 1974 i w latach następnych będzie istnieć realna możliwość 
uzyskania lokali zarówno dla zespołów adwokakich jak i dla n iektórych 
rad  adwokackich w nowo wznoszonych budynkach sądowych. Stosownie 
do inform acji M inisterstw a Sprawiedliwości pomieszczenie w budynkach 
sądowych uzyska w latach  1974— 1980 co najm niej 25 zespołów adwo
kackich, przy czym koszt tych lokali wyniesie około 12 000 000 zł.

Zapotrzebowania na nakłady inw estycyjne wyniosą w  1974 r. łącz
nie około 14 000 000 zł, co przekracza możliwość zaspokojenia tych po
trzeb. Sytuacja ta  wym agać będzie z tego względu nie tylko ustalenia 
kolejności realizacji projektow anych inwestycji, ale także współudziału 
izb adwokackich w pokryw aniu kosztów budowy z nadwyżek konta 34-a. 
W związku z tym  Kom isja Rewizyjna, m ając na uwadze napięcie zadań 
inw estycyjnych NRA w 1974 r., zwróciła się z apelem  do wojewódzkich 
rad adwokackich o oszczędną gospodarkę funduszam i z konta 34-a 
i o przeznaczenie nadw yżek z tego konta na częściowe pokrycie w ydat
ków inw estycyjnych. Apel ten przyjęty  został przez dziekanów do' ak 
ceptującej wiadomości.

Ożywioną dyskusję wywołały spraw y socjalno-bytowe.
Na zgrom adzeniach delegatów izb adwokackich odbytych w 1973 r. 

zgłaszane były liczne dezyderaty w sprawie podwyższenia świadczeń z 
Funduszu Samopomocy Koleżeńskiej dla em erytów i rencistów.

Na posiedzeniu plenarnym  dyskutowane były dwie w ersje podwyż
szenia świadczeń z Funduszu Samopomocy Koleżeńskiej, przy czym osta
tecznie przy jęta  została wersja, k tóra przew iduje:

1) w yrów nanie em ery tury  lub ren ty  dla adw okata do kw oty 2 600 zł 
miesięcznie, a dla adw okata mającego żonę na wyłącznym  u trzy 
m a n iu — do kw oty 3 000 zł;
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2) wyrównanie ren ty  rodzinnej dla członków rodziny zm arłych ad
wokatów do kw oty 1 500 zł miesięcznie;

3) wyrów nanie po 200 zł miesięcznie dla osób pobierających em ery
tu rę  ponad 2 600 zł;

4) zwiększenie kredytów  na zapomogi doraźne, co pozwoli Kom isji 
na zwiększenie świadczeń wyrównawczych w w yjątkow ych, za
sługujących na szczególne uwzględnienie sytuacjach.

Podwyższenie świadczeń pociągnie za sobą wzrost w ydatków  z FSK  
do sum y praw ie 7 000 000 zł, w związku z czym składka ulegnie podwyż
szeniu do kwoty 105 zł miesięcznie od jednego adwokata.

N iektórzy dyskutanci wyrażali pogląd, że spraw ę świadczeń z FSK  
należy rozstrzygnąć po wysłuchaniu głosów środowiska na zgromadze
niach delegatów, gdyż łączy się ona z podwyżką składek. Przew ażył jed 
nak pogląd, że względy społeczne w ym agają doraźnej decyzji, zm ierzają
cej do popraw y w arunków  bytowych adwokatów em erytów  i rencistów  
oraz członków ich rodzin, i dlatego przyjęto przedstaw ioną wyżej w ersję 
podwyższenia świadczeń z FSK oraz dokonano stosow nych zmian w re 
gulam inie tego Funduszu.

Na w ydatki w ram ach akcji socjalnej prelim inuje się na rok 1974 su
m ę 2 100 000 zł. W kwocie tej mieści się również zw rot kosztów leczenia 
sanatoryjnego.

Spraw a budowy przez NRA Ośrodka w Grzegorzewicach była przed
m iotem  żywej dyskusji. Obiekt ten ma być przeznaczony na cele dosko
nalenia zawodowego oraz na cele wypoczynkowo-rekreacyjne dla adwo
katów  i ich rodzin. Budowa po w stępnym  okresie przygotowaw czym  
wchodzi już w etap realizacji. P rzew iduje się, że w drugiej połowie 1975 
r. obiekt zostanie oddany do użytku. Sama potrzeba posiadania takiego 
Ośrodka nie budzi wśród członków Naczelnej Rady Adwokackiej żad
nych wątpliwości i zastrzeżeń. Dyskutowano jedynie nad najbardziej ce
lowym  przygotowaniem  i w ykorzystaniem  obiektu, podkreślając przy 
tym  potrzebę system atycznej inform acji o przebiegu realizacji tej dużej 
i ważnej inwestycji.

Poza obiektem w Grzegorzewicach planuje się w niektórych izbach 
budowę obiektów socjalno-rekreacyjnych (np. w Kazimierzu, w Limano
wej).

Naczelna Rada Adwokacka, opierając się na spraw ozdaniu Komisji 
Rew izyjnej i przeprowadzonej dyskusji, zatw ierdziła zamknięcia rachun
kowe, udzieliła Prezydium  NRA absolutorium  z działalności finansowo- 
-gospodarczej za rok 1973 i zatw ierdziła prelim inarze budżetowe na rok 
1974, a ponadto ustaliła udział poszczególnych izb adwokackich w pokry
w aniu wydatków budżetowych NRA i Funduszu Samopomocy Koleżeń
skiej w roku 1974.

Naczelna Rada Adwokacka uchwaliła także program owe i organiza
cyjne wskazówki w spraw ie zgromadzeń delegatów.

Prezes Naczelnej Rady Adwokackiej adw. Z. C z e s z e j k o ,  zamy
kając obrady, podziękował zebranym  za udział w posiedzeniu oraz za 
obszerną i owocną dyskusję w tak  istotnej i ważnej dla środowiska pro
blem atyce spraw  finansowo-gospodarczych i socjalno-bytowych.

Przygotował adw. Kazimierz Kaeppele


